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U apotekama mogu da se kupe kućni testovi na koronavirus – kako se koriste 

U beogradskim apotekama danas su se pojavili kućni testovi na koronavirus. Vest ima i važan dodatak – 

za njihovu primenu ipak je neophodno medicinsko znanje. Direktorka Apoteke "Beograd" Jasminka 

Bjeletić objasnila je kako se kućni test koristi. 

Jasminka Bjeletić je za RTS rekla da je preporučeno da ipak osoba koja ima zdravstveno obrazovanje 

koristi kućni test na koronavirus. 

"Ne svako samoinicijativno, jer znamo da nemamo svi dovoljno zdravstvenog obrazovanja i da ne bi 

došlo do eventualno nekih grešaka u korišćenju", dodala je Bjeletićeva. 

Ističe da su testovi vrlo jednostavni za upotrebu korišćenjem uzoraka iz nosa. 

"Sa štapićem koji je sterilan potrebno je da se uđe duboko do korena nosa, što dublje, tu ne sme da se 

napravi greška da se ne bi otišlo dalje do potrebnog nivoa i da se laganim uvrtanjem izvuče sadržaj iz 

nosa, blagim pokretima. Kada se sadržaj izvuče onda se štapić uroni u već pripremljenu hemikaliju i onda 

se pet puta pritisne kako bi sadržaj i ti antigeni koji su unutra prisutni eventualno istisnuli u bočicu", 

objasnila je Bjeletićeva. 

Dodala je da je neophodno sačekati desetak, petnaest i do 30 minuta da se uradi detekcija.  

Ukoliko je test pozitivan pojave se dve linije, naglasila je ona. 



 
 

Ukazala je da ukoliko je kućni test pozitivan on je sigurno pozitivan, kao i testovi koji se rade u 

laboratorijama. 

"Ukoliko je test negativan ne mora da znači 100 posto da je negativan s obzirom da je možda pacijentu 

uzet test nešto ranije, pre nego što se pojavi taj antigen koji detektujemo", zaključila je Bjeletićeva. 

 

 

SAZNAJEMO Ovo su nove mere Kriznog štaba, evo šta je odlučeno ZA VIKEND 

Pozorišta, bioskopi, muzeji i druge institucije kulture prema najnovijim merama Kriznog štaba radiće do 

21 sat, dok će tržni centri i ugostitetljski objekti i ovog vikenda ostati zaključani, saznaje "Blic". 

Sednica Kriznog štaba završena je za manje od 45 minuta a mere koje su reklaksirane prema našim 

saznanjima biće prve u nizu o kojima se raspravlja. 

Kako javlja naš izvor, sledeća sednica trebalo bi da bude održana u ponedeljak a na stolu će tada, prema 

najavama biti upravo radno vreme restorana, kafića i maloprodajnih objekata. 

Naši izvori prenose da su lekari bili izričiti da se ne ublažavaju mere ovog vikenda i da se sačeka analiza 

epidemioloških brojki kako bi se u ponedeljak eventualno relaksirale mere. Predstavnici vlasti su bili za 

to da se mere "olabave" već u subotu i nedelju, ali će se preseći prvog radnog dana sledeće sedmice. 

Predlog vlasti je, kako saznajemo, bio da se radno vreme kafića produži i bude do 20 sati, o čemu će se 

intenzivnije raspravljati u ponedeljak. 

Sednice (Kriznog štaba, prim, nov,) nisu ni malo prijatne. Neko čuva privedu, neko zdravstveno. 

Medicnski aspekt je sasvim durgačiji od politčkog i ja ne vidim da je uopšte moguće drugačije. To je 



 
 

prirodna pozicija. Iz toga izlazi: Videćemo - rekao je dr Predrag Kon juče komentarišući današnje 

zasedanje Štaba i eventualne mere koje će biti donete. 

Rasprava o potencijalnoj liberalizaciji pojedinih mera je u foksu javnosti posebno zbog činjenice da u ovaj 

petak ističe rok koji je određen za ograničenje rada ugostiteljskih i većine trgovisnkih objekata do 17 sati, 

a vikendom im je potpuno zabranjen rad. 

 

 

Mihajlović: Ima teže obolelih trudnica, lekari ne znaju za praznike 

Svakodnevno apelujemo na sve građane, pogotovo trudnice, da poštuju preventivne mere, primarno je 

da se trudnice sačuvaju od virusa, rekla je upravnica bolnice za ginekologiju i akušerstvo u Kliničko 

bolničkom centru Dr Dragiša Mišović, Slađana Mihajlović, govoreći o tome kako funkcioniše to 

porodilište u uslovima pandemije. 

Kako je rekla, pregledi i porođaji pacijentkinja koje nisu obolele potpuno se normalno obavljaju, kao i 

sada. 

"Zaražene trudnice mahom dolaze upućene iz Infektivne klinike ili iz drugih ginekoloških centara, to su 

mahom niže temperature, kašalj malaksalost, ili su upućene ovde jer im je neko u porodici zaražen", 

objasnila je. 

Ima i težih slucajeva, dodaje, a te trudnice su pod stalim nadzorom anesteziologa, internista i 

ginekologa. 

Kako je navela, nema nijedne zaražene bebe u toj bolnici. 



 
 

Ona je rekla i da do sada nije bilo situacija prevremenog porođaja zbog kovida 19. 

"Mi smo uvek u KBC Mišović timski raspoloženi i niko nema odmore, subote, nedelje, lekari ne znaju za 

praznike, rođendane, čuvaju se, i mnogi oboleli lekari koji su ozdravili vratili su se na posao, rade, svi 

radimo zajedno. Moramo da izdržimo epidemiju", zaključila je. 

 

 

Novak Đoković poklonio "Mišoviću" najsavremeniji skener 

BEOGRAD - U KBC Dragiša Mišović danas je pušten u rad najsavremeniji skener aparat, vredan 210.000 

evra, koji će pomoći bržoj dijagnostici kovid pacijenata, a koji je toj bolnici predao najbolji teniser sveta 

Novak Đoković. ... 

Đoković je iskoristio priliku da se zahvali zdravstvenim radnicima, koji više od deset meseci rade u 

vanrednim uslovima i bore se za živote mnogih ljudi. 

"Zdravstveni sistem je pod konstantnim pritiskom i nadam se da će ovaj skener najnovije generacije 

uspeti da malo olakša neke okolnosti i da omogući većem broju ljudi da dobiju najbolju dijagnostiku za 

kratko vreme", rekao je Đoković. 

On je dodao da u vreme epidemije svi treba da se ujedinimo i pružimo podršku zdravstvenom sistemu i 

svim zdravstvenim radnicima koji mukotrpno, od jutra do mraka, daju sve od sebe za zdravlje ljudi. 



 
 

Direktor KBC Dragiša Mišović prof. Vladimir Đukić rekao je da će pacijenti koji se leče od kovid 19 u toj 

ustanovi, posebno pacijenti koji su na mehaničkoj ventilaciji, imati za 15 sekundi preciznu dijagnostiku 

pluća i drugih organa. 

Kada korona prođe, kaže on, aparat će omogućiti preciznu dijagnostiku pacijenata koji su zbrinuti na 

ginekologiji i urologiji, onkoloških pacijenata. 

"Više od aparata nama znači Novakov dolazak, jer je on personifikacija dobre, uspešne Srbije. Novak je 

simbol borbe i pobede dobrog nad zlim, sreće nad nesrećom, hrabrosti nad kukavičlukom", naveo je 

Đukić. 

Zbog toga, nastavalja, dolazak Novaka mnogo znači, jer je, u borbi sa koronom, pored hrabrosti, 

potrebna i energija i pobednički mentalitet, koji Srbima nedostaje. 

Ministar zdravlja dr Zlatibor Lončar zahvalio se Novaku Đokoviću na svemu što čini za svoju zemlju i 

zdravstveni sistem Srbije. 

"POred toliko vremena mi danas ne znamo dovoljno o virusu korona, ali znamo jednu stvar: može da 

pogreši test, može da pogreši laboratorija jedino kada ste sigurni da je u pitanju korona je kada se uradi 

skene. Hvala Novaku što je uvek tu, uz svoj narod, i što se zajedno borimo protiv opakog virusa", rekao je 

Lončar. 

Maja Kremić, nacionalna direktorka Fondacije Novak Đoković istakla je da su na početku zdravstvene 

krize prouzrokovane virusom COVID-19, osnivači Fondacije Novak Đoković, Novak i Jelena Đoković, 

donirali milion evra za nabavku neophodne medicinske opreme za bolnice i zdravstvene ustanove širom 

Srbije. 

"Mi smo se drage volje priključili zajedno sa fizičkim licima, kompanijama i svima onima koji su imali 

dobru volju i poverenje da doprinesu u ovoj borbi sa COVID-19. Trudili smo se da pomognemo celoj 

Srbiji, ne samo Beogradu, mada je Beograd nažalost najugroženiji i najteže kliničke slike viđamo ovde", 

navela je ona. 

Dodaje da se Fondacija trudi da pomogne Kosovskoj Mitrovici, Kraljevu, Kragujevcu, Ćupriji, Novom 

Pazaru i svuda gde je bilo potrebno. 

"Ovaj aparat je biran u dogovoru sa lekarima, slušali njihove savete i kupili skener koji je na našem 

tržištu u ovom trenutku sigurno najbolji", navela je ona. 

Fondacija Novak Đoković je od početka zdravstvene krize prouzrokovane virusom COVID-19 obezbedila 

značajan kontingent medicinske opreme. Do sada je uručeno 12 respiratora i 54 klinička monitora 

Kliničkom centru u Kragujevcu, Opštoj bolnici u Kruševcu, Opštoj bolnici Čačak, KBC-u u Kosovskoj 

Mitrovici, Opštoj bolnici Ćuprija, i Opštoj bolnici „Studenica“ - Kraljevo. 



 
 

Zatim Klinici za pulmologiju KCS-a uručeno pet neinvazivnih Softflow respiratora i 57 pari antibakterijskih 

klompi. Fondacija je donirala i 5 miliona dinara Opštoj bolnici u Novom Pazaru za nabavku neophodne 

medicinske opreme. 

Takođe, Klinika za Infektivne i tropske bolesti KCS postala je bogatija za Siemens skener sa svom 

dodatnom opremom, a Univerzitetskoj dečijoj klinici u Tiršovoj doniran je aparat za dezinfekciju 

površina. 

Fondacija je nedavno Institutu za onkologiju i radiologiju Srbije uručila mobilni aparat za dezinfekciju i 

sterilizaciju površina dok je Klinici za neurohirurgiju KCS donirano šest špric pumpi. 

 


